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Hartelijk dank voor de mogelijkheid om in te spreken bij deze commissievergadering. Ik ben 

Anne Hilhorst en ik spreek namens stichting Wakker Dier. Ik vind bijzonder nuttig dat 

provincie Noord-Holland een Voedselvisie heeft uitgewerkt en was verheugd om te lezen 

dat het dier expliciet wordt genoemd in de visie. 

 

Helaas vallen ze er in de missie alweer uit. In de gehele stuk wordt er slechts mondjesmaat 

aandacht besteed aan dierenwelzijn. Terwijl dieren een belangrijke stakeholder zijn, ze 

worden in hoge mate beïnvloed door het huidige, niet duurzame voedselsysteem. Dit geldt 

voor de wilde dieren zoals weidevogels en vissen én voor de landbouwhuisdieren. Er leven 

in Noord-Holland 152 duizend runderen, 19 duizend geiten, 23 duizend varkens, 1,6 miljoen 

kippen. Die dieren moeten beter vertegenwoordigd worden in de Voedselvisie. En dat kan, 

want de basis ligt er al.   

 

In deze visie komen er namelijk steeds twee dingen naar voren – de gehele landbouw, 

inclusief de veeteelt moet beter én we moeten minder dieren houden, als onderdeel van de 

eiwittransitie. Wakker Dier is het volledig eens met deze twee uitgangspunten. Het is wél 

zaak dat ze verder uitgewerkt worden.  

 

Definieer specifieke eisen van hoe dierenwelzijn geborgd wordt in de gewenste duurzame 

veehouderij. En geef vervolgens geen enkele vergunning of subsidie aan bedrijven die hier 

niet aan voldoen, dit geldt voor alle schakels in de keten. Waak ervoor dat de eisen op 

gebied van dierenwelzijn net zo stevig zijn als eisen op het gebied van economie, ruimte of 

sociaal. Om het dierenwelzijn te borgen, moeten de eisen een stuk hoger liggen dan het 

wettelijke minimum.  

 

Wat betreft de eiwittransitie – verleg de huidige focus van meer plantaardige eiwit 

produceren zoals het in de visie staat, naar het verlagen van de productie van dierlijke eiwit. 

Want er is geen tekort aan eiwit, het probleem is dat we te veel dierlijke eiwitten eten en 

produceren. Dus richt daar ook de maatregelen op.  

 

Een maatregel over de eiwittransitie is gericht op aquacultuur. Dit is meestal de kweek van 

dieren (vis, garnaal, schelpdieren) en zal de transitie naar meer plantaardige eiwitten eerder 

tegenwerken. Ik raad de provincie daarom aan deze maatregel te schrappen.    

 

Ik vind het heel positief dat de visie kijkt naar alle schakels in de keten. Want de agrariërs 

zitten gevangen in een systeem van extreme prijsdruk, waar uiteindelijk ook de dieren de 

dupe van zijn. We juichen het daarom van harte toe dat de provincie afspraken wil maken 

over een eerlijke prijs met de retail, hun rol is cruciaal.  

 

Dan wil ik afsluiten met een laatste advies: geef als de provincie het goede voorbeeld. Stap 

volledig over op voedselproducten die voor honderd procent afkomstige zijn van lokale, 

duurzame bedrijven. Geef plantaardige eiwitten een grote rol in het assortiment en betaal 

de boeren een goede prijs. Ga verder dan de huidige plannen voor Green Deal catering of 

het aanbod van vers fruit, en start zelf de verandering.  


